
 

 

 
 
Danny 
 
Toen ik stage liep als klasse assistent in het speciaal onderwijs, leerde ik Danny kennen. Het was 1997 en 
hij was 10 jaar. Wat me meteen aan hem opviel, waren zijn ogen. Die liefdevolle blik, nieuwsgierig naar de 
wereld kijkend, waar hij uit wilde halen wat er voor hem in zat. Maar ja, wat zat erin voor Danny? Kreeg hij 
wel alle kansen om zich volop te ontwikkelen? Hij groeide op in een gezin waar veel problemen speelden. 
Danny leerde daardoor op jonge leeftijd te overleven en te vechten voor de basisbehoeftes van zijn 
bestaan. En dat zou van hem een ander mens maken dan hij eigenlijk was.  
 
Ik moest onlangs weer aan hem denken. Toen de gemeente Leeuwarden naar aanleiding van een CBS-
rapport bovenaan in een rijtje schitterde: de gemeente had in 2017 het hoogst aantal jongeren van 
Nederland dat een beroep deed op jeugdhulp. Is dat erg? Nee. Dit cijfer laat juist zien dat de wijkaanpak 
volgens de visie van Amaryllis (er vroegtijdig bij zijn, dichtbij in de wijk met een sociaal werker en een plan 
voor het hele gezin) werkt. Preventief werken betekent dat je er vroeger bij bent, meer mensen vindt en 
hulp biedt. Dus logisch dat Leeuwarden bovenaan staat. Ze investeren dankzij de wijkaanpak veel beter in 
het leven van jonge kinderen, kinderen zoals Danny destijds.  
 
Dankzij de wijkteams zitten de sociaal werkers dichtbij. Ze werken integraal en hebben korte lijnen met 
andere organisaties in de wijk. Bij signalen van leraren, wijkagenten, kinderdagverblijven, verloskundigen 
of buren kunnen de sociaal werkers meteen actie ondernemen; er komt dus niet pas hulp als er een crisis 
dreigt, zoals vroeger. Daarnaast werkten alle hulpverleners in het gezin vroeger los van elkaar, allemaal 
met hun eigen intake en plan van aanpak. Daardoor werkte Jeugdzorg niet samen met de maatschappelijk 
werker, die met de administratie en schulden bezig was van Danny's ouders. Iedereen was vol goede 
bedoelingen bezig met zijn eigen stukje. De integraliteit en samenwerking ontbrak, waardoor alle ingezette 
hulp geen effect sorteerde. 
 
En dat is nu anders geregeld. Wanneer je er eerder bij bent, is het logisch dat meer kinderen gebruik 
maken van Jeugdhulp. Wat had ik het Danny gegund dat er destijds was gewerkt volgens de Amaryllis-
methode! Dan was er wél verband gelegd de schulden van zijn ouders, de verslaving van zijn vader en dat 
hij zijn vrouw en kinderen soms mishandelde. Ook was dan vast opgevallen dat zijn moeder niet kon lezen 
en schrijven en dat zij dat haar kinderen dus ook niet kon leren. En misschien speelde haar 
laaggeletterdheid ook wel een rol bij het ontstaan van de schulden. Er was dan een sociaal werker geweest 
die regie zou voeren en alle hulp op elkaar zou afstemmen. Dan had Danny meer kansen gehad om zich te 
ontwikkelen.  
 
Ik ben Danny tien jaar later via de wijkteams weer tegengekomen. Hij was verslaafd, had schulden, zorgde 
voor buurtoverlast, was onder begeleiding van reclassering en had geen startkwalificatie. Hij was vanaf zijn 
twaalfde verslaafd geraakt aan harddrugs. Hij woonde samen met een jong meisje, dat zwanger van hem 
was. Ze konden volgens de wijkagent ‘wel wat hulp gebruiken’. Die liefdevolle blik, die had hij nog steeds. 
Ondanks het harde leven wat hem zo had aangetast, glommen zijn ogen nog net als vroeger. 
Hopelijk kunnen hij en zijn gezin de ondersteuning behouden, ook nu er flink bezuinigd wordt op de 
Leeuwarder wijkteams. En kan de gemeente over drie of vier jaar de vruchten plukken van de preventieve 
Amaryllis-methode waar de Leeuwarder wijkaanpak zo lang om is geroemd. 
 
Nynke Andringa werkt als coördinator preventie Jeugd bij de gemeenten Veendam en Pekela.  


